

Referat fra Hovedbestyrelsesmødet den 1. juni på Fjelsted Skov Hotel

Deltagere på mødet:

Annette Lunau – Landsformand

Kim V. Poulsen – Landsnæstformand

Jannie Christensen – Kreds 1

Ole Rahbech – Kreds 2

Mette Damkjær – Kreds 3

Annette Höft – Kreds 4

Dorte Dabelsteen – Kreds 5

Kristine Rye Svendsen – Kreds 6

Anita Friis Heidemann – Regnskabsfører (online under hendes punkt)

Jan E. Nielsen – Forretningsfører og referent

1. Opfølgning fra sidste møde

Emnet om kommunikation til medlemmerne blev taget op igen.

Diskussion om muligheden for at sende information direkte fra landsforeningen til medlemmerne – især generelt om landsforeningens arbejde samt om tilbud, arrangementer og sponsorinformation.

Landsforeningen har pt. kun adgang til 121 medlemmer, hvilket besværliggør samarbejde med sponsorer.

HB ønsker at udarbejde en kommunikationsplan og lægge op til en grundig drøftelse med lokalforeningerne, med fokus på gennemsigtighed og respekt for deres suverænitet.

Forslag om at afgrænse udsendelser til f.eks. 2-4 gange årligt.

Mulighed for en velkomstmål til nye medlemmer med nyttig info blev også diskuteret.

Information om dispensation til en hundefører fra DcH programudvalget.

2. Nyt fra formand og FU

På fællesmødet blev der lagt op til, at programudvalgene skal se på reglerne for protester og afgørelser på konkurrencedagen. Der var ingen tilbagemeldinger fra udvalgene om dette.

3. Nyt fra sekretariatet

Projekt "En Hund Efter Natur":

Vi skal have projektet med i vores strategiarbejde for fremtiden.

Jan sender projektet vi har sendt til Friluftsrådet. Torben Stenstrup udarbejder ansøgninger til forskellige fonde som tidligere beskrevet. Opdatering skal med på formandsmødet i november.

DogCoach:

Indmeldelsen i DogCoach Family-konceptet har været begrænset blandt DcH-medlemmer. Der er derfor behov for yderligere information og materiale, målrettet både medlemmer og instruktører. Derfor et ønske om informationsmateriale til medlemmer og instruktører.

Der var forslag om at sammensætte et prøvekit med Dog Coach tøj til kredsene, så man kan se tøjet i virkeligheden.

Fauna-app:

Høj tilslutning, men brugerne efterspørger dokumentation for vaccinationer og i resultaterne ønskes også mulighed for at se placering, det tager Jan med til Fauna teamet.

Hotel-aftaler:

Jan har lavet en ny aftale med Scandic Hotels med gode priser til DcH og fordele for vores medlemmer, aftalen blev godkendt af hovedbestyrelsen, så nu har vi mulighed for at få rabat hos Fjelsted Skov Hotel og Scandic Hotels til vores møder og til medlemmer i DcH.

Friluftsrådet:

Der har været afholdt generalforsamling i Friluftsrådet, vi havde desværre fællesmøde i landsforeningen så vi var repræsenteret af Karina Andersen fra kreds 6, hun havde lavet et kort referat fra mødet til hovedbestyrelsen.

Nyhedsbrevet fra landsforeningen:

Landsforeningens nyhedsbreve kan for nogle synes at være sendt fra Jan personligt – det er det ikke det sendes fra mailadressen info@dch-danmark.dk, så det kan være en opsætning i modtagerens mailprogram der skal ændres.

4. Økonomi

Da Anita har manglet sparring fra vores nuværende revisor, har hovedbestyrelsen valgt at skifte og Robæk Revision er derfor ny revisor for DcH.

Status på regnskabet pr. 30-5-25:

- 245 medlemmer flere end sidste år.
- Indtægter lidt lavere (manglende deltagerbetaling).
- Udgifter 100.000 kr. højere end sidste år.
- Resultat: +93.000 kr. (vs. +274.000 kr. året før) – budgetteret underskud på året: -394.914 kr.

Budget:

Skabeloner til udvalg udsendes juni, og skal retur ultimo august.

SKAT og honorarer:

Der arbejdes på vejledning og afklaring ifm. honorargrænsen for indberetning.

Kræver samarbejde med revisor, også en af grundene til ny revisor.

Der blev spurgt ind til om der skal være CVR-nummer på fakturaer og det skal der hvis man har et cvr.nr. ellers skal der være navn og adresse.

5. Indkomne sager

Revision i lokalforeninger og kredse:

Kreds 5 har afholdt et kursus for kasserer og revisorer, med Charlotte Kjær hvor hun gennemgik hvilke krav der er til revision af foreninger og hun tilbyder at lave vejledning og tjekskema.

HB besluttede at holde webinar i oktober med vejledning for lokalforeningernes revisorer og kasserere Jan indhenter tilbud fra Charlotte Kjær.

6. Nyt fra udvalg

Nose Work DM 2025:

Der er ansøgt om midler til udvikling af tilmeldingssystem og beregnerdelen til DM for nose work. Ekstrabevilling på 25.000 kr. godkendt af HB.

Udvalget foreslår, at de 10 bedste fra lørdagens konkurrence deltager i finalen søndag og dermed at de 10 dårligste ikke skal lave noget søndag.

Det er HB ikke enig i, da alle DM deltagere skal i konkurrence begge dage.

161a/25 13.6.2025

det blev derfor besluttet at sende et forslag til udvalget om at fordele søgene på 2 dage for alle 20 deltagere.

Annette L. laver oplæg.

BHU har søgt om midler til tøj i udvalget:

Tøjet kan fornyes ved slid (kontakt Jan). Øvrigt udvalgstøj er der tilskud til hvert 3. år – næste gang i 2026.

Ansøgning om ny beklædning afslået.

Uddannelsesudvalget har ønske om at hædre kredsinstruktører jubilarer på landsmødet:

Godkendt – gælder 25 og 40-års jubilæum. Æres før landsmødet.

7. Status – Arealudvalg

Kim er HB's kontaktperson.

Nyhedsbrev og teaser til Facebook er under udarbejdelse.

8. Strategiforløb

Nuværende strategi udløber i år.

HB besluttede at involvere facilitator til formandsmødet.

Torben Stenstrup foreslået – han kan også binde projekt "En Hund Efter Natur" sammen med strategien.

9. Øvrige drøftelser:

Flere orienteringer mangler opdatering (nr. 71, 72, 76, 151).

Rettelser fra NWU er modtaget (nr. 146/25).

Bortvisning af IGU-aspiranter i kreds 5 pga. opførsel.

Agility-udfordringer pga. manglende tilmeldinger – arbejdes på i udvalget.

C-klassen blev drøftet som et tilbud til rutinerede hundeførere, som ønsker at starte i C i stedet for B. HB præciserede, at man skal have haft en pause på mindst 5 år fra konkurrencer for at kunne deltage i C-klassen.

10. Hjemmesiden:

Der er behov for opdatering, så det tydeligt fremgår at DcH er en hundesportsforening.

Konkurrencesiden tages op af Annette L. og Jan.

Rettelser sendes til Bodil.

Evt.

Optagelse i lokalforeninger: Kim opdaterer formulering om, at der kan være venteliste på hold.

K9 Biathlon. Foreningen har henvendt sig til Ole om et muligt samarbejde. Ole arbejder videre med det.

Landsmøde: Forslag om workshop eller inspirerende seminar med fx sjovt foredrag. Tages op på næste møde.

Formandsmøde og strategi: Planlægning skal påbegyndes i god tid og skal derfor drøftes på næste møde..

Næste møde:

Dato: 17. august 2025

Format: Fysisk møde